
Kiegészítő javaslat  

a KIS-bizottság 2014.06.17-i és a PÜS bizottság 2014.06.18-i ülésére,  

a Viadukt SE kérelme napirendhez 

 

Bevezetés 

Az önkormányzat és a Viadukt Sportegyesület kapcsolatában messzemenő egyetértés és 

együttműködési készség, a város sportéletének színvonaláért való közös felelősségvállalás alakult ki. 

Ezt alátámasztják az együttműködési szerződések, az éves pénzügyi és erkölcsi támogatás és a 

sportfeltételek javításának több, mint két évtizedes gyakorlata. A Viadukt Sportegyesület önálló jogi 

személy, de az egyesületben folyó munka színvonala a szó legnemesebb értelmében közügy, 

Biatorbágy város megtartó erejének egyik meghatározó eleme, ezért az önkormányzat is kiemelt 

figyelmet fordít rá.  

 

2013-ban az önkormányzat belső ellenőre – az érvényben lévő szerződésnek megfelelően -- az 

önkormányzati támogatás, mint közpénz felhasználásának gyakorlatát megvizsgálta és számos 

észrevételt, kiegészítést, javítást irányzott elő. A Viadukt Sportegyesület 2014.02.21-i éves 

közgyűlésén többek között sor került az egyesület gazdasági, működési és sportszakmai 

beszámolóira és a helyi sportélet helyzetéről, fejlődéséről szóló véleménycserékre is. 

 

A Viadukt Sportegyesület jelenlegi kérelme – a sakk és a jégkorong szakosztály többletköltségeire -- 

is jelzi, hogy az egyesületi gazdálkodás és a sportszakmai terület, a valóban vállalható és 

működtethető szakosztályok közötti összhang nem zavartalan. 

 

A fentiek alapján világossá vált, hogy a helyi sportélet színvonalának emelése érdekében a 

jövőben három terület egyidejű és ütemes fejlesztésére van szükség: 

 

1., Az önkormányzati sporttámogatások folytatása, a sportolási feltételek javítása. 

Az Önkormányzati teljesítések képviselő –testületi határozatokban és rendeletekben kerülnek 

megfogalmazásra és megvalósításra. Az önkormányzat által tervezett új iskolaépítések és 

felújítások révén legalább két új tornaterem megépítése esedékes a következő években, illetve ezt 

követően további két új tornaterem építésére kerülhet sor a további iskolafejlesztési program 

keretében. A Kolozsvári utcai sporttelepen egy kézilabda pálya méretű és egy nagypálya méretű 

műfüves futballpálya és a futópálya megépítése már 2014-ben esedékes. Ezekre az 

önkormányzat már pályázott és nyert is, a 22*42 m-es műfüves pálya építése már folyamatban 

van. A nagypályára benyújtott pályázat ügye is bíztatóan alakul, és az önkormányzat az idei 



költségvetésében biztosította a futópálya megépítését is, tehát az önkormányzati szerepvállalás  

már 2014-ben további eredményekkel bíztat és a jövőben is folytatódik.  

 

2., A Viadukt Sportegyesület szervezeti  átalakítása, gazdálkodási rendjének  

    megújítása.  

Az egyesületi vezetés igyekszik rendet tartani és biztosítani a mindennapi működés feltételeit, de 

napjainkra már minden szempontból kinőtték azokat a jogi, szervezeti, gazdálkodási kereteket, 

amelyekkel előbbre tudnának lépni.  

Az utóbbi években örvendetes módon több szakosztály és több korosztályos képzés jött létre. Az  

ezeket működtető, díjazás fejében dolgozó szakember gárda és a társadalmi tevékenységként 

végzett egyesületi irányítás között átláthatatlanul összekeveredett szereposztás jött létre, amely 

nyilvánvalóan  rendszerhiba. Egy új Alapszabályban és egy új  SZMSZ-ben  lehet az egyesületi 

vezetés, a működés  illetve  a szakmai irányítást szétválasztani és ésszerű felelősség vállalási és 

munkamegosztási rendet kialakítani. 

Ezt követően kerülhet sor egy gazdasági társaság színvonalát megközelítő szervezeti rend, a 

pénzügyi fegyelem  és  a hatékonyabb  gazdálkodás kialakítására. A már említett közös felelősség 

okán ezeken a területeken  várjuk az egyesületi vezetőség rendteremtő kezdeményezését.  

    

3., A harmadik fontos pillér a sportszakmai munka színvonala.  

A  működési körülmények (pályák, öltözők, tornatermek, új szervezeti, gazdálkodási rend) mellett, 

alapvetően fontos a sportszakmai munka színvonala is. Alapvető elvárás, hogy a szakosztályok 

tervszerűen bővüljenek és az egyes szakosztályokban a legmegfelelőbb szakemberek, edzők 

dolgozzanak, azok kiválasztása, munkájuk értékelése, minősítése, megbecsülése pedig 

tervszerűen történjen. Ezen a területen is jelentős változások történtek az elmúlt 6-8 évben, éppen 

ezért szükséges az egyesületi tapasztalatok feldolgozása, és a megújult működésbe való 

átültetése. 

 

Határozati javaslat: 

Biatorbágy város Önkormányzata és a Viadukt SE megállapodnak abban, hogy a Sportegyesület 

2015. január 31-i hatállyal megújítja működési rendjét, amely egyaránt kiterjed a jogi, a szervezeti, 

a gazdálkodási és a sportszakmai területre. Az egyesületi  vezetés az önkormányzati pénzügyi 

vizsgálat által feltárt hiányosságokat is egyértelműen pótolja, könyvelését rendbe teszi. A 

változások ütemes megvalósítása érdekében az Önkormányzat ezen a területen is felajánlja 

közreműködését, segítségét.  

Amennyiben a Sportegyesület a megállapodást nem, vagy hiányosan teljesíti, akkor az 

Önkormányzat felülvizsgálja jelenlegi sporttámogatási rendszerét.   

     Biatorbágy, 2014. 06. 12.    

Szakadáti László képviselő, alpolgármester   


